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zpravodaj MČ Praha-Běchovice

*/12
prosinec

2008

slovo starosty

Milí občané Běchovic,
dostáváme se do závěrečného měsíce 

roku 2008. Prosinec je již mnoho let 
zapsán u většiny lidí jako měsíc shonu 
a horečných příprav na „vánoční pohodu“ 
v kruhu nejbližších. Podle toho co mohu 
pozorovat ve svém okolí, jsou ony pří-

pravy a stres okolo vánočních svátků rok 
od roku silnější. Vytrácí se tak základní 
náplň a půvab tohoto času – zpomalení 
životního tempa, a prožití opravdové 
pohody v užším rodinném kruhu. Dárky 
by se pak měly stát pouhým doplňkem 

Prosinec je již tradičně měsícem 
vánočních svátků, klidu a spokoje-
nosti. V tomto čísle nebude chybět 
přání do Nového roku, úvodní slovo 
p. starosty, zápis ze ZMČ. Z dalšího 
dění se dozvíte o pokračování výstav-
by nové školky v Běchovicích I, nové 
pěší propojení Běchovic I s nádražím 
v Běchovicích II, výčet programů na 
prosinec o. s. Neposeda a Kulturního 
centra Beseda. 

editorial

Prosinec – nejen měsíc Vánoc 
a shonu za dárky 

pokračování na str. 5 »
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Zápis z 32. zasedání 

Zastupi telstva MČ Praha–Běchovice 
konaného dne 3. 11. 2008 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice, 

Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

1. Kontrola účasti zastupitelů a urče-

ní ověřovatelů zápisu

32. zasedání ZMČ Praha-Běchovice 
zahájil starosta MČ Ing. Ondřej Martan 
dne 3. 11. 2008 v 18.08 hodin. Zkon-
statoval, že jednání bylo řádně svoláno 
a vyhlášeno. 

Starosta provedl kontrolu účasti zastu-
pitelů

přítomni: 10 - dle prezenční listiny 
omluveni:  3 - Jiří Klůna, Pavel Urban, 

Ing. Jiří Santolík
další přítomní: tajemnice ÚMČ Mgr. Jit-

ka Šnajdrová, Jana Šírová.

Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 10 zastupitelů je zastupitelstvo 
usnášeníschopné. 

Ověřovateli zápisu byli starostou určeni 
Michal Jiřík a Mgr. Jaroslav Svátek.

2. Návrh na schválení programu jed-

nání 32. zasedání ZMČ

Po úvodním slovu a určení ověřovatelů 
navrhl starosta program jednání a před-
nesl návrh usnesení. 

Hlasování
pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 446 

v příloze tohoto zápisu.

3. Projednání a schválení zápisu 

z 31. zasedání ZMČ

Starosta navrhl schválení zápisu 
z 31. zasedání ZMČ. Starosta přednesl 
návrh usnesení. 

Hlasování
pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 447 

v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na uzavření pojistné smlou-

vy na pojištění majetku svěřeného MČ 

dotaz Františka Pošmury, zda se nejed-
ná o revokaci usnesení č. 443/31/08 
bylo tajemnicí ÚMČ vysvětleno, že se 
usnesením č. 443/31/08 prováděla pou-
ze rozpočtová změna, vlastní čerpání 
řeší usnesení 386/26/08. Komise pro 
výchovu a vzdělávání navrhuje rozdělení 
příspěvků na provoz tak, jak je uvedeno 
v tabulce, která bude tvořit přílohu 
usnesení. Na dotaz Martina Jecha, zda 
pro přidělování částek existuje předem 
daný systém, odpověděl starosta že ne-
existuje, a bylo by velice obtížné jej spe-
cifikovat. Dále na dotaz Martina Jecha, 
jakým způsobem se vyhodnocuje čerpání 
těchto prostředků, odpověděl František 
Pošmura, že čerpání kontrolují členové 
komise, a sledují průběhy akcí a činnosti 
žadatelů. Na dotaz Michala Jiříka, zda 
se v případě příspěvku pro sdružení 
KVĚT jedná o akce pro běchovické děti, 
odpověděl starosta že ano, jedná se 
zejména o výlety školních dětí. Zatím 
se konají jednodenní akce, uvažuje se 
i o víkendových. Akce mají velice kladný 
ohlas mezi rodiči. Starosta zároveň při 
této příležitosti vyzval zastupitele, aby 
se zamysleli nad výší těchto příspěvků 
na příští období.

Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování
pro: 9  proti: 0  zdržel se: 1
Hlasování se zdrželi: Martin Jech
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 450 

v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh pronajmout předem vybra-

nému zájemci část pozemku parc. č. 

639/1 zapsaného na LV č. 587 pro 

katastrální území Běchovice, obec hl. 

m. Praha u Katastrálního úřadu pro hl. 

m. Prahu, Katastrální pracoviště Praha

Starosta vysvětlil, že se jedná o malou 
část pozemku, která přiléhá k nemovi-
tosti, kde nájemce bytu v přízemí má 

z jednání zastupitelstva

Praha-Běchovice s Českou podnikatel-

skou pojišťovnou, a. s., Vienna Insuran-

ce Group

Starosta informoval, že došlo k novému 
ocenění majetku MČ s tím, že platnost 
stávajících smluv na pojištění majetku 
MČ bude končit. V této souvislosti bylo 
provedeno poptávkové řízení na nového 
pojistitele. Výběrová komise doporučila 
s ohledem na nejvyváženější cenu pojiš-
tění v kombinaci s délkou doby plnění 
uzavřít pojistnou smlouvu s Českou pod-
nikatelskou pojišťovnou, a. s., Vienna 
Insurance Group.

Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování
pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 448 

v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na uzavření dodatku č. 2 ke 

smlouvě o dílo na zhotovení Mateřské 

školy Běchovice se Sdružením stavba 

školky Běchovice jednající členem 

sdružení GEO-ING Jihlava spol. s r. o.

Starosta sdělil, že tento bod byl rozsáh-
le projednán na poradě zastupitelů za 
přítomnosti technického dozoru inves-
tora, byly provedeny změny v projektové 
dokumentaci, zejména v posledním pat-
ře bude místo výtvarné dílny ordinace 
dětského lékaře. 

Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování o návrhu
pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 449 

v příloze tohoto zápisu.

6. Návrh na revokaci usnesení č. 

386/26/08 ze dne 19. 5. 2008 k návrhu 

na rozpočtovou změnu paragrafu 3319 

– Ostatní záležitosti kultury

Starosta požádal předsedu komise pro 
výchovu a vzdělání Františka Pošmuru, 
aby k tomuto bodu podal vysvětlení. Na 
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snahu tímto pronájmem zabránit tomu, 
aby u vchodu do bytu nebyl pozemek 
znečišťován zvířaty a lidmi. Zřízením 
plůtku by se těmto případům dalo 
zabránit, nebo je minimalizovat. Na 
dotaz Jana Skopala, zda bude přístupná 
kanalizační vpusť na okraji pozemku 
bylo uvedeno, že tato není součástí 
pronájmu. Na dotaz Ing. Kosa, zda tuto 
část pozemku užívají ještě jiní nájemci 
nemovitosti bylo sděleno, že pozemek 
slouží pouze ke vstupu do bytu žadatele. 
Na dotaz Martina Jecha bylo sděleno, že 
cena se bude řídit ceníkem MČ jako za 
zahrádku.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 451 

v příloze tohoto zápisu.

8. Informace a různé

• Starosta informoval o vydání příkazu 
č. 3/2008 k zajištění inventarizací 
majetku MČ. Při této příležitosti sta-
rosta žádá zastupitele, aby se v plném 
počtu zúčastnili inventarizací, které se 
týkají většinou malých příspěvkových 
organizací, které městská část spravu-
je. Starosta žádá zastupitele, aby do 
příštího zasedání ZMČ byla inventariza-
ce hotová, případně, aby se dalo určit 
stanovisko. Tajemnice ÚMČ sděluje 
zastupitelům, že obdrží příkaz starosty 
č. 3/2008, a je potřeba podepsat potvr-
zení o seznámení s příkazem.

• Dále starosta informoval o žádostech 
o granty na dětská sportovní hřiště, 
starosta letos podal tři žádosti o grant 
hlavní město Prahu. Dvě ze tří žádostí 
byly víceméně investiční: výměna palu-
bovky v tělocvičně, obnovení volejba-
lového a nohejbalového hřiště v Kuťa-
tech a doplnění prvků ve sportovním 
areálu Na Korunce. Na tomto se bude 
městská část podílet 30 %.

• Starosta informoval, že při jednání 
s předsedou komise pro rozvoj městské 
části, dopravu a výstavbu Luborem 
Horákem byly zjištěny nové zásadní 
skutečnosti o výstavbě nové křižovatky 
D511 a zamýšlené přeložce 1/12 - Čes-
kobrodská. Tyto závažné skutečnosti 
evokují svolání veřejné schůze k tomu-
to tématu, aby občané byli dostateč-
ně informovaní a mohli se k tomuto 

tématu vyjádřit. Problematika se týká 
především občanů Běchovic II. Na 
schůzi by se měla projednávat zejména 
nabídka doprovodných opatření, která 
by měla se stavbou souviset, starosta 
by rád slyšel názor občanů, než se 
začne opatření realizovat. Informace 
o konání veřejné schůze budou zveřej-
něny v Životě Běchovic.

• Michal Jiřík se dotazuje, jakou formou 
se občané dozvědí o veřejné schůzi. 
Starosta odpověděl, že v Životě Běcho-
vic bude vložen malý inzerát, a také 
bude uveřejněn na všech vývěskách. 
Dále Michal Jiřík žádá ÚMČ, zda by 
nebylo možné uveřejnit v Životě Běcho-
vic přehled docházky na jednáních ZMČ 
zastupitelů pro informovanost občanů. 
Starosta sdělil, že do listopadového 
vydání to již není možné, ale do prosin-
cového by to neměl být problém. 

• Paní Hlávková sděluje, že mají pro-
blémy s topením, špatně nastavené 
intervaly, špatné naprogramování. 
Starosta odpověděl, že se ÚMČ pokusí 
situaci řešit.

• Pan Hlávka se ptá, zda byl dodržen 
slib daný při poražení 2 velkých dubů, 
recipročně vysadit 40 nových stromků. 
Starosta uvedl, že pověří komisi pro 
životní prostředí, aby prověřila, zda-li 
tak bylo učiněno, a zjistila skutečný 
stav stromků.

• Starosta vznesl dotaz na Ing. Kočího, 
zda by bylo možné porazit kaštan, 
který uschnul v ulici Pplk. Nováčka 
a požádal o prověření situace.

• Ing. Kočí sděluje, že při jednání komise 
bylo zjištěno, že u garáže u tenisových 
kurtů se zvyšuje nános ovoce, listí 
a různého smetí. Žádá, aby byla častěji 
provedena kontrola MP.

• Michal Jiřík se ptá, jak vypadá rekla-
mace uschlých stromů Na Korunce. Při 
místním šetření bylo zjištěno, že mezi 
Běchovicemi I. a Běchovicemi II. jsou 
také uschlé stromy. Ing. Kočí uvádí, 
že výsadba listnatých stromů teprve 
začne. Starosta sdělil, že do prosinco-
vého zasedání ZMČ bude vyřešeno.

• Pan Kršnák vznesl dotaz, proč není 
nainstalován na Českobrodské kame-
rový systém na sledování provozu. 
Starosta vysvětlil, že kamery nainstalo-
vané na semaforu jsou kamery spoje-
né se světelným řízením křižovatek, 

Pozvánka na jednání zastupitel-

stva MČ Praha-Běchovice

Termín následujícího řádné-

ho zasedání zastupitelstva 

je stanoven na 15. 12. 2008 

v 18.00 hodin.

Redakce Života Běchovic

a vyhodnocují hustotu provozu. Podnět 
pro instalaci sledovacích kamer může 
být projednán na některé z dalších 
porad zastupitelů. Dále se pan Kršňák 
ptá, zda by mohl být rozšířen chodník 
od nádraží na druhou stranu u přecho-
du. Starosta přislíbil, že tato připo-
mínka bude urgována na TSK. Dále se 
pan Kršňák ptá, proč už třičtvrtě roku 
nesvítí světlo před budovou nádraží. 
Starosta odpověděl, že budova i poze-
mek před ní nejsou majetkem městské 
části, a proto výše uvedené neumíme 
ovlivnit. Slíbil ale, že se pokusí vyvolat 
jednání se správou železnice na toto 
téma.

Zasedání bylo prohlášeno za ukončené 
v 18.42 hodin. 

Zápis odpovídá průběhu jednání.

Upozornění pro občany: 

1. 
 V době vánočních svátků bude ÚMĆ 

Praha-Běchovice od 22. 12. 2008 do 
2. 1. 2009 uzavřen.

2.
 Od 1. 1. 2009 budou platit nová 

telefonní čísla pro volání na 
úřad MČ. Zveřejněna budou na 
úřední  desce a na naší webové adre-
se www.praha-bechovice.cz.

3. 
 Mikulášská besídka se bude konat 

7. 12. 2008 od 15. hod. do 17. hod. 
v tělocvičně Chanos. Na programu 
bude i ohňostroj. Všechny děti 
s rodiči srdečně zveme.

» informace pro občany

poděkování

 Děkuji tímto Markovi a Sebastianovi 
Sviderským, že pomohli mému synovi 
Honzovi k lékaři. 

 V nouzi poznáš přítele.
Monika Fetrlová
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kultura

Kulturní centrum Beseda Klánovice 
– program na prosinec 2008

Pondělí 1. 12. 2008, 19.30  

KINO – MAMA MIA

USA, 2008, 108 minut, muzikál, titulky, 
od 12 let, režie: Phyllida Lloyd. 

Úterý 2. 12. 2008, 18.00   

ZAHÁJENÍ VÝSTAVY OBRAZŮ TAŤÁNY 

MACHOLDOVÉ

Čtvrtek 4. 12. 2008, 19.30  

KINO – SLEPÉ LÁSKY

Slovensko, 2008, 77 minut, dokument, 
od 12 let, režie: Juraj Lhotský. 

Pátek 5. 12. 2008, od 17.00  

MIKULÁŠ A ČERT V BESEDĚ

Sobota 6. 12. 2008, 19.00  

KONCERT – DVA ŠANSONOVÉ SVĚTY

Komorní improvizovaný pořad, který se 
pokusí najít společná témata francouz-
ského a českého šansonu. 

Neděle 7. 12. 2008, 16.00  

KINO – HORTON

USA, 2008, animovaný, rodinný, 85 
minut, dabing, režie: Jimmy Hayward. 

Pondělí 8. 12. 2008, 17.00  

INTERNÍ KONCERT ZUŠ 

Učňovská 1, Praha 9, pracoviště Újezd 
nad Lesy.

Úterý 9. 12. 2008, 18.30  

PŘEDNÁŠKA O ŠIKANĚ

Středa 10. 12. 2008, 9.00 – 12.00 

KURS – UMĚLECKÁ ŘEMESLA A VÝTVAR-

NÉ TECHNIKY 

SVÍČKY – výroba svíček gelových, ze 
včelího vosku, parafínových. S sebou 
„ozdoby” do gelových svíček. 

Čtvrtek 11. 12. 2008, 9.30 !! 

DĚTSKÉ DIVADLO – PUTOVÁNÍ 

ZA ŠŤASTNOU HVĚZDOU. 

Pohádkový příběh plný vánoční poho-
dy. Hraje divadlo Vysmáto Aleše Bílka.

Čtvrtek 11. 12. 2008, 16.00  

INTERNÍ KONCERT ZUŠ 

Učňovská 1, Praha 9, pracoviště Újezd 
nad Lesy.

Čtvrtek 11. 12. 2008, 19.30   

KINO – NESTYDA

ČR, 2008, 88 minut, komedie, od 15 
let, režie: Jan Hřebejk.

Sobota 13. 12. 2008 18.30  

ADVENTNÍ KONCERT – SOUBOR MUSICA 

DOLCE VITA

Neděle 14. 12. 2008, 16.00 

VÁNOČNÍ HRA – PATERO POKUŠENÍ

Hru s písničkami zahraje 47 dětí, které 
chodí na náboženství do ZŠ v Klánovicích 
a na faru v Kolodějích. 

Čtvrtek 18. 12. 2008, 19.30  

KINO – VICKY CRISTINA BARCELONA

USA, Španělsko, 2008, 96 minut, 
komedie, titulky. 

Od 5. 12. 2008 bude k vidění v parku KC 
Beseda BETLÉM s ovečkami.

Více o programu na www.klanovickefo-
rum.cz, nebo na tel. 604 288 076.

Pokud jste příznivci malých divadel, 
kde i v poslední řadě máte pocit, že si 
na herce můžete sáhnout, mám pro vás 
výborný tip. Divadlo v Horních Počer-
nicích je přesně dle tohoto vzoru. Nově 
zrekonstruované, malé a útulné divadlo, 
které stále voní novotou, nabízí setkání 
s pány herci. I v tak komorním prostředí 
můžete vidět velké osobnosti českého 
divadla, a navíc s pocitem, že hrají jen 
pro vás.

Sedím na invalidním vozíku, a přesto 
nebyl problém se do divadla dostat, 
a plně si vychutnat kulturní zážitek. 

kultura

Nejkrásnější divadlo co znám

Pro osoby se zdravotním postižením je 
dokonce vyhrazeno parkovací místo.

V repertoáru divadla je také spousta 
pohádek, proto i naše ratolesti, a možná 
i v doprovodu svých rodičů si mohou přijít 
na své. Do ouška – měla jsem tak veliké 
štěstí, že mě hned při mé první návštěvě 
tohoto divadélka osobně přivítal Mistr 
Josef Dvořák. Téměř se mi nestává, že by 
se mi nedostávalo slov, ale toto byl tak 
obrovský zážitek, že jsem jen zalapala 
po dechu. Copak se mi toto může stát 
v Národním divadle?

Vaše Monika Henčlová
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• Protože toto číslo Života Běchovic je 
v tomto roce poslední, dovolte, abych 
nejprve všem čtenářům jménem celé 
školy popřál krásné a pohodové Vánoce 
a vše dobré v roce 2009.

• Od začátku roku do těchto dní podala 
škola tři přihlášky do celoměstských 
a školských grantů. Konkrétně se 
jedná o projekty „Podpora výuky cizích 
jazyků“, kde žádáme o peníze na nové 
interaktivní slovníky a kurz pro učitele, 
„Adaptační výjezd“ pro žáky 7. třídy 
a celopražský projekt „Krkavcovití“. 

info

Škola v listopadu

Další možnosti zapojení se vedení 
školy zodpovědně sleduje. Každý rok 
je vypisována spousta zajímavých 
témat, někdy i pro nás přínosnějších, 
ale ne vždy se do nich mohou přihlásit 
i základní školy (většina grantů je urče-
na pro neziskové organizace). Dalším 
problémem bývá mimořádná adminis-
trativní náročnost zpracování a vedení 
grantů.

• Velkou aktivitu a spoustu akcí pro děti 
připravuje i naše školní družina. Foto-
reportáže některých z nich si můžete 

prohlédnout na našich stránkách 
www.zsbechovice.cz. Zde bych zmínil 
výrobu zvířátek (a příšerek…) z kašta-
nů a pouštění draků.

• Listopad je také termínem testování 
nezávislých Scio testů, které naše žáky 
prověří ze stěžejních předmětů, tj. 
matematiky, českého jazyka a obecných 
studijních předpokladů. Testy probí-
hají na 2. stupni. Podrobné výsledky 
jsou pro každého žáka analýzou jeho 
možností, a také dobrým vodítkem pro 
zodpovědnou volbu střední školy. 

a dokreslením celkového dojmu z vánoč-
ních svátků.

Vzhledem k tomu, že se blíží konec 
roku 2008, neubráním se ani já lehkému 
bilancování, co se nám v letošním roce 
povedlo, a v čem bychom se jako vedení 
MČ mohli ještě zlepšit. 

Předně se nám v tomto roce podaři-
lo získat a proinvestovat významnou 
částku na dostavbu nové MŠ v Běchovi-

cích 1. Letošní investice byla v součtu 
17 940 000 Kč, přičemž 16 milionů přišlo 
ve formě investiční dotace od magistrátu 
HMP. Veliké díky patří nejen panu primá-
torovi, ale samozřejmě i starostce Újezdu 
nad Lesy paní Andree Vlásenkové, která 
významně podporuje výstavbu naší MŠ. 

Byla zahájena výstavba spojovacího 

chodníčku ul. V Potočinách – Ke Třem 
mostům.

Bylo zahájeno přípravné řízení pro 
opravu dešťové kanalizace v Běchovicích 
2. Díky zdržení by měla stavba plně začít 
až v polovině ledna 2009. Staveniště 
bylo však již předáno, a o dalších krocích 
budou občané v dostatečném předstihu 
informováni. Hlavní oprava se bude týkat 
zejména ulice K Železnici. Bohužel u této 
ulice není možná oprava bezvýkopovou 
technikou, a proto bude po určitou 
nezbytnou dobu tato ulice zcela uzavře-
na. Přesný termín uzavření bude v dosta-
tečném předstihu oznámen, a lidem, 

kteří mají přístup k domům pouze ulicí 
K Železnici, bude termín uzavírky doručen 
písemně do schránek.

Za úspěšnou se dá označit i akce 
s názvem nový traktůrek. V červenci 
2008 byli osloveni náhodně vybraní pod-
nikatelé na katastru MČ Praha-Běchovice, 
a během jednoho měsíce bylo vybráno 
bezmála 200 tisíc Kč na nákup nového, 
plně vybaveného komunálního traktůrku 
s rozšířenou schopností sběru listí a čiš-
tění komunikací. Traktůrek je již déle než 
čtvrt roku v provozu, a v současné době 
si bez něj již nedokážeme představit další 
údržbu Běchovic.

Seznam sponzorů kteří přispěli k náku-
pu je zde:

PSVS, Ústav pro výzkum a využití paliv, 
GEO-ING s. r. o., NANNY s. r. o., PETR 
CAR a. s., IVORY s. r. o., ROKA s. r. o., 
M-CYKLUS, p. Benešová. 

Nemalý vliv na úsporu výdajů MČ mělo 
i rozvázání smlouvy na údržbu zeleně 
v MČ s najatou firmou Zahrada n. Metují. 
Celková roční úspora je propočítána na 
téměř 0,5 milionu korun a troufám si říct, 
že od doby, kdy se MČ znovu stará o údrž-
bu zeleně sama, se kvalita zmiňované 
údržby o poznání zlepšila.

Námětů ke zlepšení je mnoho, poku-
sím se zmínit těch několik, které byly 
akcentovány na poslední veřejné schůzi 
13. 11. 2008. 

» pokračování ze str. 1

Pro příští rok MČ ve spolupráci s magis-
trátem HMP plánuje rozšíření sítě cyklo-
stezek – zejména ve spojení s MČ Praha-
Újezd nad Lesy. Vybudování sběrného 
dvora v areálu VÚ Běchovice – na místě 
bývalé výtopny, a zejména pak dostavbu 
nové MŠ. 

Dále se budeme snažit omezovat nega-
tivní vlivy plynoucí z vysokého průjezdu 
nákladní dopravy MČ Praha-Běchovice. 
Nákladní doprava je jeden z faktorů, kte-
rý nejvýznamněji ovlivňuje život v Běcho-
vicích. V průběhu dvou let by se mělo 
začít se stavebními pracemi na projektu 
křižovatky D511 – tedy na velké mimo-
úrovňové křižovatce u Běchovic 2, jejíž 
součástí by měla být již dlouho očekáva-
ná přeložka 1/12. Ta by měla nejpozději 
do roku 2013 odvést veškerou nákladní 
dopravu z centra MČ, jižněji – mimo její 
zastavěné území.

Z výčtu budoucích událostí je to pro 
tento rok asi vše. To, co přinese rok 
2009 pro MČ Praha-Běchovice již z části 
víme. Co přinese rok 2009 jednotlivě pro 
každého z nás ovlivníme z valné většiny 
jen my sami.

Přeji všem občanům Běchovic klidné 
prožití svátků vánočních a úspěšné vykro-
čení do roku 2009. Ať je rok 2009 alespoň 
stejně tak úspěšný jako rok 2008.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha-Běchovice
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Jako aktivně žijící člověk jsem velice 
rád, že mohu všem občanům naší MČ 
oznámit brzké otevření nové pěší a cyklis-
tické stezky propojující ulici V Potočinách 
v Běchovicích 1 s nádražím Běchovice, 
tentokrát po pravém břehu Běchovického 
potoka. Všichni pěší a cyklisté budou již 
v polovině měsíce prosince moci využít 

tohoto nového propojení obou částí 
Běchovic. Nově se tak zkrátí cesta pro 
pěší, když půjdou na vlak do centra Prahy 
či do Kolína nebo při cyklovýletu do 
Dolních Počernic. 

Na příští rok je plánováno započetí 
prací na nové cyklostezce propojující MČ 
Praha-Běchovice s MČ Újezd nad Lesy 

informace pro občany

Nové pěší propojení Běchovic 1 
s nádražím Běchovice

Seneca: Hledejte potěšení v dětech, 

dopřejte dětem, aby se mohly potě-

šit s vámi, a bez odkladů užívejte 

každou radost. 

Jsou za námi už skoro čtyři měsíce, kdy 
jsme přivítali nové spolužáky. Adaptace 
dětí proběhla dobře, a děti si rychle zvyk-
ly na nové prostředí. 

Máme za sebou několik kulturních akcí, 
a do konce roku jich ještě pár zbývá. 
Čekají nás tři divadla, a výlet na Karl-
štejn do Muzea betlémů, na který se moc 
těšíme. 

Ale již teď se připravujeme na Vánoce, 
kdy kreslíme Ježíškovi naše přání, navští-
ví nás Mikuláš s nadílkou, a také se velmi 

informace pro občany

Jak se máme ve školce?

těšíme na besídku, která nás v této době 
plně zaměstnává.

Děti se učí básničky, písničky, vyrábíme 
dárečky a přáníčka. Doufáme, že se besíd-
ka bude rodičům líbit, a tímto jim chceme 
poděkovat za spolupráci, na kterou se 
můžeme spolehnout v průběhu celého 
školního roku.

Chceme popřát všem krásné Vánoce, 
plné pohody, štěstí a radosti, a v novém 
roce hodně zdraví a optimismu.

Za mateřskou školku Radka Požárková

KURZY ANGLIČTINY 
A PRÁCE NA PC 
V BĚCHOVICÍCH
Otevíráme druhý semestr kurzů 
angličtiny – začátečníci, mírně pokročilí, 
pokročilí, konverzace s rodilým mluvčím 
a kurz základů práce na počítači. Výuka 
probíhá v malých skupinách. Příznivé 
ceny. Zahájení kurzů: únor 2009. 

Více informací na 
www.neposeda.org/vpp 
mobil: 733 685 911 
e-mail: neposeda.janek@email.cz

» inzerce

(po pravém břehu Běchovického potoka 
směrem k čističce odpadních vod na Bla-
tově). Dále se zvažuje propojení Běchovic 
s Horními Počernicemi přes nově vzniklý 
lesopark pod VÚ Běchovice, a v projektu 
stavby D511 je již zaneseno i nové cyklis-
tické propojení MČ Praha-Běchovice s MČ 
Praha-Dubeč.

Jiří Klůna

místostarosta MČ Praha-BěchoviceSpojovací chodník bude dokončen v polovině prosince r. 2008

Foto: redakce
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Již několikrát v průběhu posledních 

dvou měsíců se mi stalo, že jsem 

slyšel od různých občanů Běchovic 

pochybovačné hlasy o dalším vývoji 

nové mateřské školky. Nejednalo 

se pouze o obavy z další výstav-

by v roce 2009. Hlasy, které jsem 

zaslechl, mluvily i o současném 

vývoji, a o tom, proč stavba již 

několik měsíců stagnuje. Pochopil 

jsem obavy u všech, kteří očekávají 

co nejbližší otevření naší školky, 

a proto je vysvětlení zde.

Současný harmonogram stavby má již 
za sebou základní – tedy hrubou stavbu. 
Konstrukce se již nebude zvyšovat, ani 
nenaroste více do šířky. Jedním z posled-
ních viditelných kroků bylo osazení stavby 
okny, a ze začátku listopadu pokládání 
střešní krytiny. Právě dokončením střechy 
se venkovní práce na několik dalších 
měsíců vyčerpaly, a naplno se již rozbíhají 
práce vnitřní. V polovině měsíce listopa-
du byly hotovy již instalatérské práce. 
V přípravě bylo zavedení rozvodů elektriky 
a vzduchotechniky. Ke konci roku 2008 by 
měla být hotova všechna základní řemesl-
ná provedení uvnitř stavby. 

Rok 2009 stále s otazníkem…

Ano, jistý otazník tu stále visí. Právě 
termín otevření naší nové MŠ je stále 
malou neznámou. Již dříve jsem přislí-
bil, zejména rodičům malých dětí v naší 
MČ, že pokud to bude jen trošku možné, 
otevřeme školku již v září 2009. Na svém 
si stále trvám, ale jak jistě tušíte, nejsem 
jediný, který osud školky ovlivňuje. 
Otevření nové MŠ vnímám já spolu stejně 
se všemi zastupiteli MČ Praha-Běchovice 
jako prioritu číslo jedna v dalším vývoji 
naší MČ. Zbývající investice potřebné 
k dokončení již započaté stavby jsou pro 
rok 2009 vypočítány na 21 – 24 miliony 
korun. Výše investice závisí na úspěšnosti 
realizace záměru umístit prostory nové 

školka

Výstavba nové školky, 
aneb proč se na oko nic neděje

pediatrie do nejvyššího patra budovy 
školky. Po základním zvážení priorit 
a rizik se dá s nejvyšší pravděpodobností 
očekávat, že se záměr otevření nové MŠ 
v roce 2009 povede. Vzhledem k tomu, že 
jako vedení MČ však nemáme potřebnou 
100% jistotu, bude pro rok 2009 vypsán 
zápis do MŠ ve stejném počtu uchazečů 
jako v roce 2008. V případě úspěšného 
otevření nové MŠ bude zbývající počet 
žáků doplněn z nepřijatých uchazečů 
u zápisu pro rok 2009, popř. z nového 
zápisu vypsaného nejpozději k 1. 9. 2009.

Abych uklidnil obavy, které mohou 
plynout z předešlých řádků mého článku, 
musím dodat, že MČ Praha-Běchovice je 
připravena dofinancovat zmíněnou výši 
investice ve chvíli, kdy obdrží více než 
50 % ze zbývajících výdajů na výstavbu 
nové MŠ. V předešlých dvou letech přitom 
MČ proinvestovala 40 milionů Kč zejmé-
na z magistrátních dotací a svých 10 % 
spoluúčasti na projektu.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha-Běchovice

Dne 30. října jela 7. třída naší školy 
na exkurzi do Spalovny Malešice (ZEVO). 
Ve spalovně dětem ukázali, jak se odpad 
zpracovává, a jakým způsobem se čistí 
kouř, než vyjde z komína ven.

Někteří občané žijící v okolí spalovny 
se domnívají, že z komína jde špinavý 
a jedovatý kouř. Není to však pravda. 
Kouř projde několika čistícími trakty, než 
vyjde z komína ven. Například je filtrován 

exkurze

Exkurze do Spalovny Malešice

přes vodu a další technologie, které ho 
zbaví jedovatých příměsí. Zaměstnanci 
spalovny nám vysvětlili, že to co vychází 
z komína, je převážně pára. Tím, že přes 
ni svítí slunce, jeví se někdy jako černý 
kouř.

Exkurze se mi osobně velice líbila. 
Doporučuji každému, aby se do spalovny 
podíval. 

Jakub Vich, 7. třída

Postup stavebních prací viditelných zvenčí bude v následujících měsících méně znatelný. Na 

řadě je provádění vnitřních řemeslných prací. Stavba dále pokračuje dle harmonogramu
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Rádi Vás uvítáme v našem novém 

KVĚTINÁŘSTVÍ Jasmín
 v novém centru Blatov (vedle Penny Marketu v Újezdě nad Lesy), které 

otvíráme v prosinci 2008. Těšíme se na Vaši návštěvu. Rádi Vám poradíme, 

ochotně obsloužíme a splníme Vám všechna Vaše přání, která budou 

v našich možnostech Vám splnit. 1. DEN OTEVŘENÍ (přesné datum najdete 

na našich letáčcích) dostane KAŽDÝ, kdo se přijde jen podívat, od nás 

malý dáreček.

PROVOZNÍ DOBA  

PO-PÁ: 7.30 – 19.30 hod.   |   SO: 7.30 – 19.30 hod.   |   NE: 8.30 – 17 hod.

» inzerce
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Budeme-li brát titulek příspěvku jako 
otázku, můžeme odpovědět, a to bez 
zaváhání, spokojeně a dobře. Rok 2008 
se pomalu chýlí ke svému konci, a tak by-
chom se v této souvislosti chtěly podívat 
na některé události, které jsme v uply-
nulém roce všichni v Centru sociálních 
služeb Běchovice zažili, a to očima dvou 
obyvatelek tohoto zařízení.

O programech, které jsou pro nás 
průběžně připravovány vedením a ses-
třičkami CSSB, jsme již psaly v minulém 
čísle v příspěvku „Každý čtvrtek se něco 
děje“. Do našeho plánu akcí se už bohužel 
nevešel muzikál Carmen v Karlínském 
divadle, protože je do konce letošního 
roku vyprodán. Věříme však, že v roce 
2009 budeme mít větší štěstí a předsta-
vení uvidíme. V kině na Černém Mostě 
mnozí zhlédli film „Mama mia“ s písnič-
kami světoznámé švédské skupiny ABBA. 
Film se všem zúčastněným moc líbil.

Naše čtvrtky, ale nejen ty, ale také pon-
dělky se Soňou, na nichž cvičíme, se staly 
zdrojem zábavy i poučení. Společně si zde 
zazpíváme české národní písně. Při zpěvu 
si přitom zopakujeme, příp. oživujeme 
v paměti slova písní, která jsme už mnohá 
z nás zapomněla. Také před nebo po 
cvičení nás Soňa informuje o zajímavých 
knihách, předčítá i články z časopisů apod.

Ve čtvrtek (asi v polovině listopadu) 
jsme například luštily obrovskou křížov-
ku a řešily řadu přesmyček, což pro nás 
všechny připravil Martin. Dost jsme si při 
tom užily legrace a zasmály se. Dále plá-
nujeme, že si zopakujeme a připomeneme 
slova vánočních koled, protože s melodie-
mi problém nemáme. Znalost slov nám 
někdy ale schází.

Těšíme se také na „Adventní koncert“ 
v polovině prosince, který se uskuteční 

info

Jak žijeme v Centru sociálních služeb Běchovice

v prostorách o. s. Neposeda, a vystoupí 
na něm dětský sbor.

Chtěly bychom si, alespoň některé, 
obdobně jako před rokem, zopakovat 
oslavu Nového roku v CSSB. Pan kuchař 
splnil všechna naše přání ohledně pohoš-
tění, takže jsme si u krásně nazdobených 
stolů pochutnaly na řízečcích, ovárku, 
masové roládě a jednohubkách. Nechyběl 
ani přípitek šampaňským vínem.

Protože se blíží Vánoce, a těch něko-
lik dnů do začátku nadcházejícího roku 
uplyne velmi rychle, chtěly bychom i za 
ostatní obyvatele CSSB poděkovat našim 
oporám v Centru sociálních služeb Běcho-
vice, a to nejen paní ředitelce Bc. Melanii 
Zajacové, ale i obětavým sestřičkám 
Janě, Radce, Petře, Evě, Marcele, Lence, 
Martině, Renatě, i sociálnímu pracovní-
kovi Martinovi a panu kuchaři Jardovi. 
Nemůžeme zapomenout na „hygienickou 
opatrovnici“, naši Danutu Lingerovou, 
která nám všem v CSSB pomáhá udržovat 
čistotu, a proto se denodenně vrhá na 
bacily, viry, prach a každou nečistotu, 

kterou objeví. Často jí v tom pomáhají 
i sestřičky. 

Chtěly bychom proto ještě jednou 
poděkovat všem těm, kteří se snaží, aby 
všichni obyvatelé CSSB byli v pohodě, 
spokojení a v dobré náladě, a zapomněli 
tak alespoň částečně na choroby a bolest, 
a současně jim popřát do nadcházejícího 
roku osobní spokojenost, klid k práci, 
rodinnou pohodu a pevné zdraví. 

Mgr. Hana Košťálová a Jiřina Drdlová

Pronajmu 1+1 v Běchovicích, cca 

38 metrů čtverečních. Byt se nachází 

v klidné lokalitě, slunný, uprostřed 

zeleně v blízkosti autobusové 

zastávky „Na Vaňhově”. Obývací 

pokoj není zařízený, kuchyně a soc. 

zařízení ano. Dostupnost autobusem 

na metro Černý Most je 10 min. od 

místa bydliště. Bližší informace na tel. 

736 164 514.

» inzerce
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Klub pro rodiče s dětmi 

(úterý 10 – 12 hodin)

Pravidelné úterní setkávání se s dětmi 
a rodiči. Hrajeme si, zpíváme si, kreslí-
me si, a je nám spolu dobře. Zveme Vás, 
přijďte si také pohrát a popovídat.

Hudební škola YAMAHA: 

Každý čtvrtek dopoledne probíhají 

kurzy.

*9.00 ROBÁTKA / 4 – 18 měs. 
*10.00 KRŮČKY / 18 měs. – 1 r. 
*11.00 KRŮČKY / 3 – 4 r.

Výtvarné dílny – kurz pro nejmenší 

s rodiči a s Andreou Janotovou:

Dílny probíhají vždy v pátek od 10 – 12 

hodin v období říjen – prosinec.

Děti se hravou formou seznámí s bar-
vičkami, vodovkami, keramickou hlínou, 
vyzkouší si různé techniky. Kurz je také 
inspirující pro rodiče, neboť brzy zjistí, že 
děti dokážou všechno.

Kreativní kurzy Andrey Janotové 

– malování na hedvábí

– pátek 12. 12. 2008 od 18 hodin 

Kurzy jsou určeny pro tvořivé i netvoři-
vé, pro šikovné i nešikovné, veselé i smut-
né, pod odborným vedením si můžete 
vyzkoušet různé techniky a materiály. 

Výtvarné kurzy pro dospělé pod vede-

ním ak. sochaře Z. Hoška 

– pátek 19. 12. 2008 od 18 hodin.

V těchto kurzech se nabízí možnost 
aktivního seznámení se světem výtvarné-
ho umění v rámci individuálních výtvar-
ných experimentů, tj. různé techniky 
– kresba, malba, plastika atd.

V sobotu 13. 12. 2008 Vás srdečně 

zveme na ADVENTNÍ KONCERT.

inzerce

o. s. Neposeda 
a RC KOLOBĚŽKA 
– program na 
prosinec 2008

krásné a veselé Vánoce, 
mnoho zdraví 
a štěstí v novém roce.
 
Veškeré dotazy a informace Vám 
zodpoví: 
 
vedoucí RC Koloběžka Romana 
Voženílková (tel.733 182 520)
kolobezka.romana@email.cz 
(www.neposeda.org/kolobezka)

» oznámení pro občany

PORSE 
poradenský servis

» inzerce

Ocitli jste se v situaci, ve které 

nevíte jak dál? Potřebujete pod-

poru, informace či radu? 

Obraťte se na poradenský servis, 

který se zaměřuje na (počáteční) 

pomoc a podporu v nepříznivé 

životní situaci, kterou se snaží 

zlepšit či stabilizovat. 

Pomůžeme Vám: 
·  se zorientováním se v aktuální situaci 

a společně vymyslet, co dále dělat

·  s hledáním zaměstnání, s ujasněním 

si směru svého budoucího povolání

·  s přechodem z rodičovské dovolené 

do zaměstnání

·  s právním problémem (občanským, 

rodinným, pracovním a trestním)

·  s obstaráním osobních záležitostí 

(sepsání žádosti, doprovod do insti-

tuce aj.)

·  s Vaším dotazem.

Poradíme Vám: 
·  jak a jaké služby a aktivity můžete 

v Praze 21 a okolí využívat

·  co k tomu potřebujete

·  jakou pomoc můžete získat od 

státu - sociální dávky (např. porod-

né, přídavek na dítě, rodičovský 

příspěvek, pomoc v hmotné nouzi).

Služba je pro všechny ty, kteří se ocitli 

v takové situaci, jenž je vychýlila z je-

jich běžného života, potřebují a chtějí 

pomoci, a mají trvalý pobyt na území 

hl. m. Prahy. Poskytována je bezplatně 

a i anonymně. 

Kontaktovat nás můžete na tel. 

č. 739 491 633, e-mailem na ad-

rese vera@neposeda.org. Pokud 

nemáte přístup k telefonu ani k inter-

netu, najdete nás:

PONDĚLÍ 9.30 – 11.30 hod. 
na adrese ÚMČ Praha-Klánovice, 

U Besedy 300, Praha-Klánovice

ÚTERÝ 14.30 – 16.30 hod. 
na adrese Českobrodská 516 (vedle 

samoobsluhy), Praha-Běchovice

STŘEDA 11.00 – 15.00 hod.
na adrese Středisko osobní hygieny, 

Živonínská 1630, Praha-Újezd nad 

Lesy.

Za poradenský servis PORSE Věra Jílková

Poškození opláštění tělocviny Chanos je bohužel důkazem toho, že ani nový plot nezabrání vandalům 

v jejich činnosti. Z tohoto důvodu bylo přikročeno k omezení doby provozu skateparku od 9.00 – 17.00 hod., 

a to až do odvolání. V případě, že bude kdokoli přistižen v prostorách skateparku mimo vyhrazenou dobu, 

bude jeho čin posuzován jako nedovolené vniknutí a řešení bude postoupeno Policii ČR. Další poškození 

jakéhokoli zařízení povede k úplnému uzavření prostor skateparku. Foto: Ondřej Martan
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V sobotu 11. 10. se opět v Neposedovi 
uskutečnila výroční akce, během níž měli 
návštěvníci možnost prohlédnout si pro-
story občanského sdružení, a dozvědět se 
podrobnosti o programech a službách zde 
nabízených. Nejdůležitější částí odpoled-
ne bylo slavnostní otevření poradenské-

zpráva

Výroční akce o. s. Neposeda
Otevření poradenského servisu PORSE

ho servisu PORSE, kterého se zúčastnil 
starosta Běchovic Ing. Ondřej Martan, 
starosta Klánovic Ing. Ladislav Hrabal, 
CSc. a předseda kulturní komise Klánovic 
Giuseppe Maiello, PhD. 

Poradenský servis PORSE je určen těm, 
kteří se ocitli v situaci, ve které neví jak 

dál, a potřebují podporu, informace či 
radu. Tuto službu jsme díky spolupráci 
s městskou částí Újezd nad Lesy a Kláno-
vice rozšířili i do těchto regionů. 

Děkuji všem, kteří přišli, a také děkuji 
všem zaměstnancům za energii, kte-
rou akci věnovali. Doufám, že se opět 
setkáme, třeba už v listopadu na vánoční 
výtvarné dílně (29. 11.), nebo v prosinci 
na adventním koncertě (13. 12.).

BcA. Václava Parkánová, 

ředitelka o. s. Neposeda

V rámci akce jsme měli možnost veřejně poděkovat naší bývalé ředitelce Bc. Melanii Zajacové (současné 

ředitelce CSS Běchovic) a bývalé vedoucí Otevřeného klubu Mikrobus Ing. Simoně Rendlové za všechno, co 

pro Neposedu udělaly (a že toho nebylo málo). 

Na závěr akce bylo připraveno loutkové představe-

ní pro děti – Palačinková Pepina. 

» inzerce
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volejte 246 030 670
www.ujezd.net

ABAK, spol. s r.o., Na Jarov  4, Praha 3, tel.: 603 449 506, 246 030 670 (10.00 až 16.00 hod.)
e-mail: ujezd.net@abak.cz, http://www.ujezd.net

P ipojte se kdekoliv v lokalit : B chovice, B chovice II, Újezd nad Lesy, Rohožník, Blatov, Sib ina, Kolod je, Kv tnice, 
Stupice, Sluštice, Dobro ovice, Dube , Dube ek, Hájek, K enice, Pacov, B ezí, Strašín, Babice, Doubek, Zlatá, T ebohostice, 
Škvorec, Hradešín, P išimasy, Sk ivany, Límuzy, Masojedy, Doubrav ice, Štíhlice, Vyžlovka, Kozojedy, Kostelec nad ernými 
Lesy, Tuklaty, Tlustovousy, B ežany II, Vyšeho ovice, Horoušany, Horoušánky, Úvaly, Nové Jirny, Jirny, Nehvizdy, Mst tice, 
Zelene , Šestajovice, Klánovice (rozhraní Klánovic a Šestajovic), Praha 10 Zahradní M sto – okolí ulice Jablo ová

INTERNET
A TELEFONNÍ LINKY

Zbavte se zbyte ných plateb!

Kvalitní, rychlý a levný p ístup k internetu 24 hodin denn .
Žádné datové limity ani penalizace „fair user policy“.
Dohled nad sítí a servis sít  24 hodin denn .

 VoIP telefonní linky bez paušálních poplatk
 samostatná linka pro p ipojení k PCO
 servis linky v etn  dopravy technika
 pouze za 1 K  veškerý HW pro p ipojení k síti

ZDARMA:

Získejte k tarifu W5N-Super zdarma ADSL linku kdekoliv v RADSL ZDARMA!
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